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ЗА 42 ПЪТ МУ-ПЛЕВЕН ОТБЕЛЯЗА ТЪРЖЕСТВЕНО 
ПРАЗНИКА СИ НА 31 ОКТОМВРИ 

Медицински университет -  
Плевен отбеляза празника си на 31 
октомври 2016 г. с две тържествени 
събития – промоция на випуск 2016 
на факултет „Здравни грижи“ и 
Медицинския колеж и церемония по 
награждаване на 36 преподаватели 
за академично развитие. С Решение 
на Академичния съвет, датата 31 
октомври е утвърдена като официал-
на за провеждане на празника на 
висшето училище, тъй като на 
31.10.1974 г. се е състояло тържестве-
ното откриване на Медицинския 
факултет в град Плевен. 

Тържествената  промоция  на  
167-те дипломанти се състоя от 10.00 
ч. в зала „Магнум“ на Втора клинич-
на база. Те бяха приветствани от 
Ректора на Университета, проф. 
Славчо Томов с думите: „Ние, ваши-
те преподаватели, вярваме, че точно 
вие ще се борите за свят, в който 
моралът и човешките ценности, и 
уважението са живи, за общност, 
която брани своята култура, своята 
традиция и своята история”. Проф. 
Томов отбеляза, че в навечерието на 
един много важен празник – Деня на 
народните будители, младите 
специалисти ще получат дипломите 
си. Преподавателите от Медицин-
ския университет, по думите на 
проф. Томов, „възрожденци на 
днешното време, разкриват нови 
хоризонти пред своите студенти и ги 
въвеждат в тайнството на науката и 
знанието“. 

О т  и м е т о  н а  Б ъ л г а р с к а т а  
асоциация на професионалистите 
по здравни грижи абсолвентите бяха 
поздравени от Надя Димитрова, 
председател на плевенския клон на 
съсловната организация. Отговор на 
поздравленията от  името на 
абсолвентите направиха акушерката 
Дафина Борисова и медицинската 
сестра Теодора Дакова - отличници 
на випуск 2016.

Поздравителни адреси бяха 
изпратени от областния управител 
Ралица Добрева, председателя на 
Общинския съвет в Плевен, Мартин 
Митев, от доц. д-р Цветан Луканов – 
изп. директор на УМБАЛ – Плевен и 
други.

Абсолвентите получиха дипло-
мите си от ректора на Медицинския 
университет, проф. д-р Славчо 
Томов. Общо 90 абсолвенти от 
специалностите „Рентгенов лабо-
рант“ (15); „Медицински лаборант“ 
(33); „Социални дейности“ (22) и 
„Помощник-фармацевт“ (20) на 
Медицинския колеж се дипломира-
ха. Средният успех на випуска е 
„Много добър 4.98“, като броят на 
отличниците на Колежа е общо 21. 
Те получиха плакети и материални 
награди.

Своя осми пореден випуск от об-
що 77 бакалаври изпрати тържестве-
но и факултет „Здравни грижи“. От 
тях медицинските сестри са 52, със 
среден успех „Много добър 4.56“. С 
най-висок успех – Отличен 5.80, се 
дипломира медицинската сестра 
Теодора Дакова. Сред отличниците 
се нареждат и трима мъже, които ще 
упражняват тази професия. Дипло-
мите си получиха и 25 акушерки от 
випуск 2016, със среден успех 
„Много добър 4.56“. Отличник на 
випуска е акушерката Дафина 
Борисова, с успех Отличен 5.83

 Дипломантите и техните близки 
бяха поздравени с празнична 
музикална програма от носителя на 
Вота на публиката в конкурса „Игра 
на хорове“ – хор „Звъника”, с ръко-
водител г-жа Ваня Делийска. След 
поздрава дипломантите положиха 
клетва,  която е  своеобразно 
кръщение за тях в професията.

Втората част на празника на 
висшето училище – официалната 
церемония по награждаване на 
преподаватели за академично 
развитие, започна в 13.00 ч. в зала 
„Амброаз Паре“ на Телекомуника-
ционния център. 

Въз основа на Закона за развитие 
на академичния състав в Р България, 
в МУ-Плевен, вече шест години, 
успешно се провеждат процедури за 
развитие на преподавателските 
кадри. Чрез тях, от една страна, 
висшето училище стимулира 
развитието на собствения си 
академичен състав, а от друга - 
привлича нови и надеждни кадри 
отвън. До момента общият брой на 

защитилите образователно-научна 
степен „доктор“във висшето 
училище е 59; на придобилите 
научна степен „доктор на науките“ 
– 14; на заелите академичните 
длъжности „гл. асистент“ – 10; 
„доцент“ – 53 и „професор“ – 21. В 
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това число, за последната една 
година броят на защитилите образо-
вателно-научна степен „доктор“ е 20; 
на придобилите научна степен 
„доктор на науките“ – 1; на заелите 
академичните длъжности „гл. 
асистент“ – 2; „доцент“ – 12 и 
„професор“ – 1.

На специалната церемония на 
празника ректорът на Медицинския 
университет проф. д-р Славчо Томов 
удостои с плакети на Университета 
36 преподаватели от МУ-Плевен, 
придобили нови академични степе-
ни и заели нови академични длъжно-
сти през изминалата година. 

Преди връчването на почетните 
знаци ректорът отправи приветствие 
към академичната общност по повод 
празника и предстоящия Ден на 
народните будители: „За нашия 

продължава от стр. 2

университет този ден е изключи-
телно важен. Нашият университет е 
млад. В исторически план поглед-
нато 42 години са нищо. Но през 
погледа на житейските истории, 
през погледа на хората, които са тук 
в тази зала, за техните предшестве-
ници, учители, това е един цял 
живот. Тук е преминал животът и ще 
премине на много българи, които 
милеят за образованието, които 
милеят за тази институция, които 
милеят за България. Вие сте онези 
съвременни будители и носители на 
духовността. Това е важно за всички, 
но най-важното е че тези сгради, 
тези факултети, всичко това е изпъл-
нено с истинско съдържание и ис-
тинското съдържание сте всички 
вие. Благодаря ви“- завърши при-
ветственото си слово проф Томов.

Интервю на Ректора на МУ-Плевен за „Капитал“

ПРОФ. Д-Р СЛАВЧО ТОМОВ: В ПЛЕВЕН СЪЩЕСТВУВАТ ВСИЧКИ УСЛОВИЯ 
ЗА СЪЗДАВАНЕТО НА ЗДРАВЕН КЛЪСТЕР

Проф. д-р Славчо Томов, 
д.м.н., е лекар, дипломирал се 
във Висшия медицински 
институт – Плевен, с 
отличие, с две специалности 
– акушерство и гинекология 
и онкология. Той е ректор на 
Медицински университет – 
Плевен, от февруари 2013 г. 
Преди това е част от 
академичното ръководство 
на МУ-Плевен, като декан на 
ф а к у л т е т  " З д р а в н и  

грижи", 2011 - 2013 г. 
Проф. д-р Славчо Томов е завършил множество курсове и 

специализации у нас и в чужбина по лапароскопска и 
гинекологична хирургия. Той е сертифициран хирург за 
работа с роботизираната система da Vinci в Страсбург, 
Франция. На национално ниво е член на Българското 
дружество по акушерство и гинекология и на Българската 
асоциация по онкогинекология; учредителен член, член на 
Управителния съвет и секретар e на Българската асоциация 
по минимално инвазивна гинекологична хирургия 
(БАМИГХ). 

Проф. Томов е член на редица международни асоциации – 
Европейската асоциация по гинекологична онкология и 
Световната асоциация по роботизирана хирургия. Член е на 
Управителния съвет на Европейската асоциация по 
роботизирана гинекологична хирургия и е учредителен член 
на Асоциацията по роботизирана хирургия за Югоизточна 
Европа. Проф. Томов е носител на множество престижни 
награди. 

Проф. Томов, Медицинският университет - 
П л е в е н ,  е  в  о с н о в а т а  н а  г о л я м а  ч а с т  о т  
инвестиционните проекти, които се реализират в 
Плевен в сферата на образованието, подготвящи 
кадри за медицината и здравеопазването.  
Представете накратко висшето учебно заведение. 
Кои са знаковите моменти в една над 40-годишна 
история?

 - В изпълнение на своята мисия да изгражда 
висококвалифицирани лекари, фармацевти и здравни 
работници, достойни специалисти, от които се нуждае 
нашето здравеопазване и които заслужава българският 
пациент, Мeдицинският университет в Плевен, 
непрекъснато инвестира в предлагане на качествено, 
високотехнологично, съвременно обучение и в 
развитие на преподавателския си състав. За своята над 
40-годишна история висшето училище се развива и 
укрепва. Основан през 1973 г. като Медицински 
факултет и звено на Медицинска академия, предлагащ 
обучение по една специалност - "Медицина", от 2004 г., 
Висшият медицински институт в  Плевен е  
преобразуван в автономен университет. Понастоящем 
МУ-Плевен, е с четири факултета – факултет 
"Медицина", факултет "Обществено здраве", факултет 
"Здравни грижи" и новоразкрития факултет 
"Фармация". Медицинският колеж и Департаментът за 
езиково и специализирано обучение също са основни 
звена  в  структурата  на  висшето  училище.  
Университетът провежда обучение в 13 специалности, 
по 4 магистърски и 9 бакалавърски програми в 5 

следва на стр. 4
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професионални направления – 
медицина, фармация, здравни 
грижи,  обществено здраве  и  
социални дейности.

Днес Медицинският университет 
– Плевен (МУ-Плевен), се откроява 
като новатор на картата на висшето 
медицинско образование не само у 
нас, а и в Европа с въвеждането и 
п р и л а г а н е т о  н а  в и с о к и т е  
технологии в медицинската наука и 
практика. Ние първи въведохме през 
2008 г.  и успешно развиваме 
р о б о т и з и р а н а т а  х и р у р г и я  и  
хирургията от разстояние. От 2014 г. 
е инсталирана втора роботизирана 
система от последно поколение с 
т р е н и р о в ъ ч е н  с и м у л а т о р  з а  
обучение и изследователска дейност. 
Освен пионер в развитието на 
роботизираната хирургия, МУ-
Плевен е известен като първото 
висше училище в страната, което 
през 1997 г. въвежда обучение по 
медицина за чуждестранни студенти 
изцяло на английски език. Вече 
имаме дипломирани 13 випуска 
лекари чуждестранни граждани, 
намерили успешна професионална 
реализация в цял свят – САЩ, 
Европа, Индия и Австралия. Тези 
чуждестранни лекари са истински 
п о с л а н и ц и  н а  п л е в е н с к и я  
Медицински университет във всяка 
точка на земното кълбо. 

От 2007 г. към МУ-Плевен, е 
разкрит единственият за Източна 
Европа и на Балканския полуостров 
Телекомуникационен ендоскопски 
ц е н т ъ р  с  е к с п е р и м е н т а л н а  
операционна зала. Центърът е 
оборудван с високотехнологична 
апаратура, която е най-модерната в 
сферата на ендоскопската хирургия. 
Монтиран е първият в Източна 
Европа виртуален ендотренажор – 
система за придобиване на умения 
по ендоскопска хирургия. Освен 
студенти в Центъра се обучават и 
лекари специалисти във високо-
с п е ц и а л и з и р а н и  к у р с о в е  п о  
лапароскопска, хистероскопска и 
роботизирана хирургия. 

От новата 2016/2017 учебна 
година в Телекомуникационния 
ендоскопски център за нашите 
студенти и  преподаватели е  
инсталирана високотехнологична 
медицинска маса за виртуални 

дисекции. Виртуалната медицинска 
маса е иновативен образователен 
портал, който освен в обучението 
може да се използва за предопера-
тивна подготовка и за планиране на 
операции. Една от аудиториите в 
Центъра вече функционира като 3D 
студио за обучение, където нашите 
студенти ще имат възможността да 
се потопят триизмерно в човешката 
анатомия и да участват в опера-
тивната интервенция през очите на 
хирурга. 

С разкриването на новия 
Факултет по фармация Медицин-
ският университет – Плевен, за 
пореден път доказа, че се развива 
динамично, обогатявайки порт-
фолиото си от специалности с още 
една много атрактивна магистърска 
програма – фармация. 

Как стартирахте новата учебна 
година? Колко са новоприетите 
студенти по новата специалност 
"Фармация"?

- На 12 септември висшето 
училище в нашия град отвори врати 
за 42-и път, за да посрещне своите 
студенти първокурсници. Освен 
специален и празничен за нас този 
д е н  е  и с т о р и ч е с к и ,  з а щ о т о  
посрещнахме с добре дошли 
първите 30 новоприети студенти по 
фармация – бъдещи магистър-
фармацевти, които ще се обучават в 
новораз крития  Факу лтет  по  
фармация. 

Смело мога да заявя, че в 
годината на най-малък брой 
зрелостници и най-тежък ефект от 
демографската криза, нашият 
университет се радва на траен и 
силен интерес от страна на 
кандидат-студентите – 8 кандидати 
се бориха за 1 място по "Медицина" и 
"Фармация". Изпълнихме приема по 
държавна поръчка от близо 450 
места по всички специалности, като 
приетите студенти са с много висок 
бал. 

Всяка нова учебна година в МУ-
Плевен започва тържествено, с 
много емоции и високи очаквания. 
Лично аз винаги споделям с 
новоприетите студенти нашето 
мото, което ще ги води по пътя на 
професионалното им развитие и 
и з р а с т в а н е :  „ N O N  S I B I  S E D  
OMNIBUS“ - Не за себе си, а за 

всички! 
Построихте нова сграда и 

добавихте към портфолиото си 
нов факултет "Фармация". Какви 
са очакванията Ви?

 - В новия факултет ще сe 
обучават магистри по фармация, 
като определеният капацитет е 
общо 300 студенти по държавна 
поръчка или по 60 годишно. 
Кандидатстудентските изпити за 
бъдещите магистър-фармацевти са 
същите като за  специалност 
"Медицина" – по биология и химия. 
Анализът на стартовия прием от 30 
студенти по "Фармация" от новата 
академична година показва, че 
кандидатите не са само от Северна 
България, а от всички региони на 
страната, като 200 от зрелостниците 
са посочили за свое първо желание 
тази нова и атрактивна специалност. 

Откриването на факултета е в 
съответствие с националните и 
регионалните стратегически задачи 
за развитие на здравеопазването и 
фармацевтичните грижи. По този 
н а ч и н  щ е  с е  з а д о в о л я т  и  
п о т р е б н о с т и т е  о т  к а д р и  п о  
специалността "Фармация" в  
областите от Северозападна и 
Централна Северна България, 
необходими не само за запълване на 
дефицита от кадри в аптечната и 
дистрибуторската мрежа, а за 
к а ч е с т в е н о  н о в о  н и в о  н а  
образование и здравни услуги. МУ-
Плевен ще изгради нов тип 
специалисти за болничната помощ, 
които ще работят в екип с лекарите – 
т. нар. клинични фармацевти. 

Притежава ли според Вас 
Плевен необходимия ресурс за 
създаването на здравен клъстер?

 - По своята същност здравният 
к л ъ с т е р  е  о б е д и н е н и е  н а  
образователни институции и 
л е ч е б н и  з а в е д е н и я  с  ц е л  
подобряване на качеството на 
медицинските услуги не само за 
региона, а и за цялата страна. Не е 
маловажен фактът, че наличието на 
здравен клъстер ще създаде 
благоприятни условия за развитие 
н а  з д р а в е н  т у р и з ъ м ,  т . е .  
чуждестранни граждани ще бъдат 
привлечени за лечение в здравните 
заведения в града, което неминуемо 

продължава от стр. 3
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ще окаже благоприятен дългосрочен 
социален и икономически ефект 
върху града и региона. Към момента 
в град Плевен реално съществуват 
всички необходими условия за 
създаването на здравен клъстер – от 
една страна, това е Медицинският 
университет, предлагащ качествено 
образование  и  произвеждащ 
висококвалифицирани лекари, 
фармацевти и здравни специалисти, 
а от друга – една университетска 
държавна болница и поне три 
големи частни лечебни заведения, 
оборудвани с  най-модерната 
апаратура. 

Какво още трябва да се направи 
специално при вас като обучаваща 
институция, за да се превърне 
Плевен в здравен център на 
Балканите? Какви инвестиции са 
необходими?

 - От академична гледна точка, за 
да се превърне град Плевен в здравен 
център на Балканите, е изключи-

телно важно да се постигне 
надграждане на съществуващите 
о б р а з о в а т е л н и  и  н а у ч н о -
изследователски структури, за да 
продължим правилната посока на 
развитие – утвърден университет на 
високите технологии и науката. 
Най-новото постижение на висшето 
у ч и л и щ е  е  н о в о о т к р и т и я т  
Научноизследователски институт 
към МУ-Плевен. Тази качествено 
нова структура ще даде възможност 
за реално разгръщане на научния 
п о т е н ц и а л  н а  н а л и ч н и т е  
научноизследователски кадри, от 
една страна, но и ще бъдат 
п р и в л е ч е н и  и з в е с т н и  
международни учени, които да 
дадат своя принос за развитието на 
ф у н д а м е н т а л н и т е  и  
научноприложни изследвания в 
медицината и здравеопазването, от 
друга страна. Големият въпрос е как 
щ е  б ъ д а т  ф и н а н с и р а н и  
научноизследователските проекти. 

продължава от стр. 4

Е д н а  о т  в ъ з м о ж н о с т и т е  е  
оперативната програма "Наука и 
образование за интелигентен 
растеж 2014 - 2020", където с най-
голяма тежест при отпускане на 
средства се очаква да бъдат 
научноизследователските проекти. 

Кога във времето виждате 
достигането на това ниво на 
развитие?

 - Инвестициите в образованието 
и науката са едни от най-важните и 
д ъ л г о с р о ч н и  в л о ж е н и я ,  
гарантиращи просперитета на една 
нация. Истинските резултати от тях 
обаче не са видими веднага, а едва 
след 5, 10 и повече години. Ще 
припомня една мъдра мисъл от 
Изтока, която гласи така: "Ако 
мислиш за 1 година напред, посей 
ориз, ако мислиш за 10 години 
напред, засади дърво, а ако мислиш 
за 100 години напред - образовай 
населението!"

Интервюто взе Силвия Златкова

ДЕНЯТ НА НАРОДИТЕ 
ТЪРЖЕСТВО НА МЛАДОСТТА, 
КРАСОТАТА И ПРИЯТЕЛСТВОТО

Чудесната инициатива на чужде-
странните студенти, обучаващи се в 
МУ-Плевен, за поредна година събра 
на 12 ноември 2016 г. в спортната зала 
на Университета представители на 
15 държави. Уникалното събитие 
„Ден на народите“ (International day) 
отново доказа, че многоцветността 
на културите е способна да обедини 
младите хора, да създаде атмосфера 
на толерантност, разбирателство и 
приятелство между тях. В организа-
цията и програмата се включиха над 
250 студенти от България, Гърция, 
Испания, Непал, Индия, Пакистан, 
Украйна, Молдова, Венецуела, 
Обединени Арабски Емирства, 
Нигерия, Турция, Германия, Шри 
Ланка  и  Япония ,  водени от  
желанието да представят своите 

култури чрез облекло, обичаи, 
песни, танци и ястия от традицион-
ната кухня. Инициативата бе 
и з ц я л о  п о д к р е п е н а  о т  
ръководството на Университета. 

Ректорът - проф. Славчо Томов 
даде старт на поредното издание на 
"Деня на народите". Той поздрави 
участниците и се обърна към тях с 
д у м и т е :  „ С т у д е н т и т е  в  
Медицинския университет в Плевен 
са най-добрите студенти в България, 
най-добрите студенти в Европа, 
най-добрите студенти в света“. 
Казаното от него бе посрещнато с 
бурни аплодисменти, а студентите 
от своя страна споделиха мнение, че 
техният  ректор е най-добрият. 

Всеки отбор, с много любов и все-
отдайност, се опита да представи по 
най-атрактивен начин своята стра-
на. Пъстроцветните носии, уникал-
ните снимки и видео-разкази, изра-
зителните песни и танци, красиво 
аранжираните ястия, отразяващи 
народопсихологията на различ-
ните нации, създадоха неповто-

рима, заредена с позитивизъм 
атмосфера – атмосфера на доверие, 
приятелство и толерантност.

Събитието достигна връхната си 
точка, когато под звуците на гайдата 
и тъпана се изви кръшно българско 
хоро, което провокира младите хо-

следва на стр. 6
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ра. Народните танци плениха 
аудиторията със своята красота, 
ритми и гъвкавост на изпълни-
телите. 

Общата трапеза, изобилстваща с 
многонационални кулинарни изку-
шения, приготвени с много любов 
о т  с т у д е н т и т е ,  о б е д и н и  п о  
неповторим начин участниците в 
тържеството. 

И този път компетентно жури от 
преподаватели и членове на 
ръководството на висшето училище 
оценяваше презентациите на 
участниците, за да излъчи държава-
победител. На първо място тази 
г о д и н а ,  с  н а й - а т р а к т и в н о  
представена националност, бе 
Индия, а втори бяха победителите 
от по-миналата година – Непал.

По традиция, Денят на народите 
– с подкрепата на академичното 
ръководство в лицето на Ректора на 
МУ-Плевен, проф. д-р Славчо 
Томов, и ръководителя на Центъра 
за чуждестранни студенти, проф. 
Ангелина Стоянова – е посветен на 
благородна кауза, като тази година 
те са две. Събраните над 4 000 лв. от 
дарения и вход ще бъдат предоста-
вени за изграждане на паметник на 
Емил Димитров в гр. Плевен и за 
лечението на болно дете от Клини-
ката по детски болести в  УМБАЛ 
„Д-р Георги Странски“ – Плевен.

Денят на народите още веднъж 
доказа, че младите хора, въпреки 
различията и многоцветността на 
културите им, могат да постигнат и 
поддържат коректни и достойни за 
подражание междунационални 
отношения чрез толерантността и 
разбирателството .  Денят  на  
народите се превърна в тържество 
н а  м л а д о с т т а ,  к р а с о т а т а  и  
приятелството. Той остави ярък 
спомен в сърцата на участниците 
със своята многоцветност, богата 
палитра от звуци и неповторимата 
атмосфера на радост и веселие.

Ден на народите
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ДЕКАНЪТ НА ФАКУЛТЕТ „ФАРМАЦИЯ“ ПРЕДСТАВИ ПРЕД МЕДИИТЕ
МИСИЯТА, ЦЕЛИТЕ И ПРИОРИТЕТИТЕ

НА НАЙ-НОВОТО СТРУКТУРНО ЗВЕНО НА МУ-ПЛЕВЕН

На 10.11.2016 г. на пресконфере-
нция, в която участва и ректорът на 
МУ-Плевен проф. д-р Славчо Томов, 
новоизбраният декан на факултет 
„Фармация“ проф. Тони Веков 
проведе първата си среща с  
представители на медиите. Той беше 
представен от ректора на Универси-
тета,  който акцентира върху 
биографията на проф. Веков, не 
малка част от която е свързана с 
Медицинския университет в Плевен 
- „Прави впечатление една завидна 
научна продукция, която включва 
над 200 публикации с много голяма 
популярност, както и множество 
книги и учебници, на които проф. 
Веков е автор". Ректорът показа на 
журналистите и два учебника - по 
„Фармакоикономика“ и „Оценка на 
здравните технологии“, с автор 
проф. Тони Веков, които ще бъдат 
част от учебната програма на 
ф а к у л т е т  „ Ф а р м а ц и я " .  П р и  
представянето проф. Томов връчи на 
декана копие от решението, взето на 
30 март 2016 г. от Парламента, за 
разкриване на Факултет по фарма-
ция в структурата на Медицински 
университет – Плевен. Откриването 
на Факултета е в съответствие с 
националните и регионалните 
стратегически задачи за развитие на 
здравеопазването и фармацев-
тичните грижи. Със създаването му 
ще се задоволят потребностите от 
кадри за фармацевтичната промиш-
леност в областите от Северозападна 
и Централна Северна България.

На 12 септември, в началото на 
новата академична 2016/2017 
година, МУ-Плевен посрещна с 
„добре дошли“ първите 30 студенти - 
бъдещи магистър-фармацевти, 
приети в специалност „Фармация“ 

по държавна поръчка. Деканът на 
факултет „Фармация” подчерта, че 
общият брой на кандидатите е 
впечатляващ – 200, като приетите  
първокурсници са от 12 области в 
страната. Тези факти са свиде-
телство за националната попу-
лярност на Факултета. Средният бал 
на първите приети студенти е много 
висок – 30.57, което е над средния за 
другите  два  фармацевтични 
факултета в страната. „Това е знак, 
че в Плевен са приети качествени 
студенти“, посочи проф. Веков. Той 
изрази надежда, че новата сграда на 
факултет „Фармация” много скоро 
ще се изпълни с млади, умни и 
енергични хора, тъй като от 
следващата година приемът ще бъде 
увеличен на 60 студенти.

Факултетът по фармация има 
академичен състав от 59 препода-
ватели – 23 хабилитирани лица, 
доценти и професори,  и  26  
нехабилитирани преподаватели. Те 
са разпределени в 5 катедри – 
„Химия и биохимия, физика и 
биофизика“, „Микробиология, 
в и р у с о л о г и я  и  м е д и ц и н с к а  
генетика“,  „Фармакология и 
токсикология“, „Фармацевтична 
х и м и я  и  ф а р м а к о г н о з и я “  и  
„Технология на лекарствените 
форми и социална фармация“. На 
12 октомври 2016 г. се проведе Общо 
събрание, на което единодушно бе 
избран първият декан на Факултета 
по фармация, проф. Тони Веков, с 
мандат 2016 – 2020 година.

На пресконференцията проф. 
Веков очерта мисията, целите и 
п р и о р и т е т и т е  н а  н а й - н о в и я  
факултет и представи част от 
вижданията си за развитие на 
кадрите, които ще се обучават в него. 
„Ние сме напълно наясно, какво е 
н е о б х о д и м о  к а т о  к а д р и  з а  
българския фармацевтичен пазар и 
това със сигурност не са кадри, които 
ще се реализират в аптеките. 
О с н о в н и я т  ф о к у с  в  н а ш е т о  
обучение ще бъде за нуждите на 
фармацевтичната индустрия", каза 
деканът проф. Тони Веков и поясни, 
че не става дума само за българската, 

а и за чуждестранната фармацев-
т и ч н а  и н д у с т р и я .  „ В с и ч к и  
чуждестранни производители и 
притежаващите разрешения за 
употреба на лекарства в България, 
са задължени по закон да имат 
представителства у нас, които се 
занимават с регистрирането на 
техните лекарствени продукти и 
проследяването на нежелани 
лекарствени реакции, както и 
профили за  безопасност  на  
продуктите. Навлизат и нови 
изисквания за оценка на здравните 
технологии, през които трябва да 
преминават всички нови продукти, 
и всичко това е свързано с една 
много тясно специализирана 
дейност, която в голямата си част е и 
научна дейност, защото е свързана с 
клинично изследване на лекарства, 
независимо къде са произведени. За 
тази дейност са необходими 
специалисти, каквито в България не 
се подготвят или ако има такива, то 
подготовката им не е фокусирана 
върху тези специфични дейности. 
З а т о в а  т е з и  ч у ж д е с т р а н н и  
фармацевтични представителства 
имат незадоволена необходимост от 
такива кадри", обясни проф. Тони 
Веков. Именно такива високо-
специализирани и добре платени в 
Б ъ л г а р и я  с п е ц и а л и с т и  и м а  
намерение да подготвя новият 
Факултетът по фармация при МУ – 
Плевен. Проф. Веков прогнозира, че 
в следващите десетилетия точно 
тези кадри ще са търсени у нас, даже 
и в момента има нужда от тях в 
редица институции като ИАЛ, МЗ, 
НЗОК и други. „Другата цел, върху 
която  ще  се  фокусираме ,  е  
о б у ч е н и е т о  н а  к а д р и  з а  
фармацевтичния маркетинг, което 
все още не е добре застъпено в 
повечето медицински университети 
и факултети по фармация в 
страната“, допълни той. Ректорът 
проф. Славчо Томов добави, че имат 
идея да бъде разкрита и специал-
ността „клиничен фармацевт“, 
която ще осъществява връзката 
между лекари и фармацевти, с цел 

следва на стр. 8
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по-доброто лечение на пациентите. 
Тази специалност тепърва ще се развива 
и ще се търси у нас, обясни той. 

Ректорът поясни, че все още сградата, 
която бе построена за новия Факултет, 
не се използва от студенти. Текат 
довършителни, дейности, за да се 
получат необходимите Акт 15 и 16. В ход 
са  и  обществените  поръчки за  
оборудване на залите и лабораториите, 
като ръководството се надява до края на 
2017 г. сградата вече да е изцяло завър-
шена. Ректорът информира, че най-
малко 10 ще са дисциплините, които 
единствено в страната ще се изучават в 
новоразкрития факултет по фармация 
на Медицински университет - Плевен. 
Факултетът ще разполага и със своя 
собствена мини производствена линия. 
Капацитетът й ще е 10 000 хапчета в 
минута. Тя обаче ще е единствено и само 
за целите на обучението. По този начин 
студентите от трети курс ще имат 
възможността да видят и да участват в 

продължава от стр. 11

целия технологичен процес в производството на лекарства. 
По време на срещата с медиите стана ясно, че вече е стартиран процес 

за акредитация на платено обучение във факултета по Фармация, който 
ще приключи в рамките на следващите три години.

С ПРАЗНИЧНО ШЕСТВИЕ И ТЪРЖЕСТВЕНА ПРОМОЦИЯ 
МУ-ПЛЕВЕН ИЗПРАТИ

СВОЯ 37 ВИПУСК МЛАДИ ЛЕКАРИ
Н а  2  д е к е м в р и  с е  с ъ с т о я  

т ъ р ж е с т в е н а т а  п р о м о ц и я  н а  
абсолвентите от специалност 
„Медицина”,  Випуск 2016 на 
Медицински университет - Плевен. 
По традиция празничният ден 
започна в 10 часа пред Ректората с 
ритуал по предаване символите на 
Университета, в присъствието на 
цялото академично ръководство, 
д и п л о м а н т и ,  п р е п о д а ва т е л и ,  
студенти и родители. От там тръгна 
и празничното шествие, водено от 
ректора на Университета проф. 
Славчо Томов и академичното 
р ъ к о в о д с т в о .  А т р а к т и в н о т о  
шествие, с мажоретки от читалище 
„Лик” в началото на колоната, под 
звуците на Общинския духов 

оркестър с диригент Пламен 
Марков, премина по ул. „Св. Св. 
Кирил и Методий“ и спря на площад 
„Възраждане“ в центъра на града. 
Там студентите поднесоха венец 
пред Вечния огън на Параклис-
мавзолей „Св. Георги Победоносец”.

Т ъ р ж е с т в о т о  п р о д ъ л ж и  в  
препълнената зала „Магнум” на 
В т о р а  к л и н и ч н а  б а з а .  Н а  
в ъ л н у в а щ а т а  ц е р е м о н и я  
присъстваха дипломантите, техните 
родители и близки, преподаватели и 
с т у д е н т и .  П о  п о к а н а  н а  
Академичното ръководство на МУ-
Плевен специален гост на празника 
тази година бе известният български 
писател Георги Данаилов. Сред 
официалните лица бяха и кметът на 

П л е в е н  Г е о р г  С п а р т а н с к и ,  
председателят на Общински съвет – 
П л е в е н  М а р т и н  М и т е в ,  
председателят на Българския 
лекарски съюз д-р Венцислав Грозев 
и доц. д-р Цветан Луканов – 
изпълнителен директор на УМБАЛ 
„Д-р Георги Странски” – Плевен.

Младите лекари бяха поздравени 
от ректора на МУ–Плевен проф. д-р 
Славчо Томов за упоритата им 
работа и постигнатия успех. 

Дълбоко вярвам, че когато вие сте 
избрали Медицинския университет 
- Плевен като ваша Алма матер, 
където да бъдете посветени в 
тайните на лекарското изкуство, вие 
сте направили този избор не голкова 

 

„
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с разума си, колкото със сърцето си. 
Лекарската професия гарантира 
100-процентова реализация на 
пазара на труда и най-високи 
доходи, според националната 
рейтингова система. Кандидатите за 
специалност "Медицина" във 
висшите медицински училища у нас 
в л и з а т  с  н а й - в и с о к  б а л  о т  
конкурсните изпити и с най-висок 
успех от дипломите за средно 
образование. Лекарската професия е 
една от  малкото,  при която 
призваните да я практикуват 
полагат клетва, поради факта, че е 
посветена на хуманна кауза в служба 
на обществото и болния човек", каза 
проф. Томов.

В своето приветствено слово 
ректорът на университета не 
пропусна да отбележи, че Меди-
цински университет – Плевен си е 
извоювал висок рейтинг сред 
висшите училища в страната. Това се 
доказа отново тази година, с 
п р о в е д е н а т а  е м б л е м а т и ч н а  
Международна научна конфере-
нция за студенти и млади лекари. 
„Медицинските университети в 
България са Бръшляновата лига на 
висшето образование в страната ни и 
вие, млади колеги само може да се 
гордеете с този факт. Помнете, че 
емблемата възпитаник на Медицин-
ски университет – Плевен е награда, 
но и задължение“, обърна се проф. 
Томов към дипломантите.

След 6-годишен курс на обучение 
и упорит труд 85-те възпитаници от 
В и п у с к  2 0 1 6  н а  ф а к у л т е т  

„Медицина“ очакваха с нетърпение 
тържествения момент на получа-
в а н е  н а  д и п л о м и т е  с и  з а  
образователно-квалификационна 
степен „Магистър” и професио-
нална квалификация „лекар”. 
Средният успех на абсолвентите от 
37-ия випуск на МУ-Плевен е 
„Много добър 5.20“, висок е броят на 
отличниците – 22-ма. Първенец на 
випуска, с пълно отличие 6.00 и 
носител на приза Златен Хипократ е 
д-р Йордан Христов от град Плевен. 
Дипломиралите се днес абсолвенти 
са  от  България,  Македония,  
Молдова и Украйна.“ От същия 
випуск през м. март 2017 г. предстои 
д и п л о м и р а н е т о  и  н а  1 9  
чуждестранни студенти от Турция, 
Индия, Великобритания, Гърция, 
Япония и Израел, обучавали се в 
англоезичен курс по специалност 
„Медицина”. 

Дипломантите бяха привет-
ствани и от кмета на Плевен Георг 
Спартански. В словото си той 
подчерта: „Вашите успехи са 
а т е с т а т ъ т  з а  п о т е н ц и а л а  н а  
студентите и високото качество на 
о б у ч е н и е  в  М е д и ц и н с к и  
университет – Плевен.“ Той пожела 
на младите лекари да не забравят 
никога Хипократовата клетва и да не 
позволяват рутината да победи едни 
от най-важните качества на един 
м е д и к  –  х у м а н н о с т т а  и  
всеотдайността към професията. 
„Да си лекар не е професия, а 
призвание. От тук нататък ще сте на 
изпит всеки ден, ще бъдете на изпит 

пред очите на обществото, пред 
очите на надеждите и очакванията, 
пред болката на своите пациенти. 
Вярвам, че този изпит ще го 
издържате всеки ден и няма да 
забравяте, че сте възпитаници на 
М е д и ц и н с к и  у н и в е р с и т е т  –  
Плевен“, с тези думи кметът се 
обърна към абсолвентите. Той 
сподели пред аудиторията: "Преди 
броени дни бях отличен като кмет 
н а  г о д и н а т а  в  к а т е г о р и я т а  
„Инвестиции в здравеопазването”. 
Ще повторя казаното тогава – тази 
награда не е моя, тя е на всички в 
тази зала, на всички в Плевен, които 
са се посветили на човешкото 
здраве, инвестират в него, използват 
най-върховите постижения на 
медицинската наука и технологии. 
Инвестициите не могат да станат с 
усилията само на един човек, още 
по-малко това са мои усилия. Това е 
плод на многогодишна работа и с 
гордост мога да кажа, че Плевен се 
утвърждава като един от центровете 
на здравната наука в България. 
Моят дълбок поклон към всички, 
които полагат дългогодишни 
усилия в тази област. Тази награда е 
ваша!", каза още в приветствието си 
Спартански.

Специалният гост на празника – 
писателят Георги Данаилов също 
приветства бъдещите лекари и им 
пожела успешна реализация в най-
трудната,  но и най-хуманна 
професия.

Поздравление към дипломан-
тите поднесе и председателят на 
Общински съвет - Плевен Мартин 
Митев: „Зад успехите на бъдещите 
лекари стоят всеотдайността, 
опитът и неуморният труд на 
цялата академична общност на 
в и с ш е т о  у ч е б н о  з а в е д е н и е .  
Е м б л е м а т а  в ъ з п и т а н и к  н а  
Медицински университет - Плевен е 

продължава от стр. 8
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повод за гордост и огромно задължение!", се казваше в него. 
Първенецът на випуска и носител на приза Златен Хипократ, д-р Йордан Христов благодари с кратка реч на 

своите родители, преподаватели и колеги. „Вие отворихте очите ни към други хоризонти. Всеки от нас от тук 
нататък, поемайки по своя път, трябва да помни едно, че животът е дар от Господ, а наше задължение е да го опазим“, 
с тези думи на благодарност д-р Христов се обърна към своите преподаватели.

С много радост, трепет и вълнение 85-те възпитаници на Випуск 2016 положиха Хипократовата клетва и получиха 
дипломите си от ректора на Медицински университет – Плевен, проф. д-р Славчо Томов. Отличниците на випуска 
бяха наградени с плакет „Отличник” на Факултет „Медицина”, комплекти научна литература, стетоскопи и 
луксозни дипломи.

Представители на Общински хор „Гена Димитрова” поздравиха абсолвентите със своите музикални изпълнения. 
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ФОТОИЗЛОЖБА „ОБЪРНИ ПРЕДСТАВИТЕ“ БЕ ВКЛЮЧЕНА
В ПРОМОЦИЯТА НА МЛАДИТЕ ЛЕКАРИ ОТ ВИПУСК 2016 НА МУ-ПЛЕВЕН

Тази година промоцията на 
випуск 2016 на факултет „Медици-
на” на Медицински университет – 
Плевен бе отбелязана с още една 
нетрадиционна проява – фото-
и з л о ж б а  н а  т е м а  „ О б ъ р н и  
представите“. Тя бе представена на 2 
декември 2016 г. от 15 ч. в зала 
„Гален“ на Телекомуникационния 
център на МУ–Плевен. Специален 
гост на събитието бе кметът на гр. 
П л е в е н  Г е о р г  С п а р т а н с к и .  
Изложбата съдържаше 24 портрета 
на участници в Стипендиантската 
програма за студенти от ромски 
произход в медицинските универси-
тети и колежи. Образованието им е 
било финансирано  с подкрепата на 
П р о г р а м а т а  п о  о б щ е с т в е н о  
здравеопазване  на  Институт  
„Отворено общество" – София, 
Център за междуетнически диалог и 
т о л е р а н т н о с т  „ А м а л и п е “  и  
фондация „Интелдей.

Вече десета година тази програма 
предоставя възможност на млади, 
амбициозни и силно мотивирани 
младежи от ромски произход да 
продължат образованието си.  
Включените в програмата роми 
о с в е н  ф и н а н с о в а  п о д к р е п а  
получават и наставничество от 

ментори. Досега от нея са се 
възползвали над 200  ромски 
младежи, които се обучават в 
медицинските университети и 
колежи в София, Варна, Стара 
Загора и Плевен. Сред тях вече има 
завършили и практикуващи лекари 
и магистри. Двама от тях са 
потърсили реализация в чужбина.

Откриването на изложбата 
съвпадна с дипломирането на 
шестима млади лекари от ромски 
п р о и з х о д  в  М е д и ц и н с к и я  
университет в Плевен днес, като 
една от дипломантките от Випуск 
2016 дори е трета по успех,  
споделиха с гордост менторите в 
п р о г р а м а т а .  И  ш е с т и м а т а  
възпитаници на МУ-Плевен са били 
стипендианти на Стипендиантската 
програма за студенти от ромски 
п р о и з х о д  в  м е д и ц и н с к и т е  
университети и колежи.

За първи път пред обществе-
ността беше показан кратък филм, 
посветен на програмата. Интерес 
п р е д и з в и к а х а  р а з к а з и т е  н а  
възползвалите се от нея младежи. Те 
разказаха как Стипендиантската 
програма е повлияла живота и 
мотивацията  им за  успешна 
професионална реализация в 
медицинската професия. 

За представянето на изложбата 
„Обърни представите” в Плевен 
беше Димитринка Борисова, ромка 
от село Медковец, която работи като 
м е д и ц и н с к а  с е с т р а  в  
Александровска болница в София  
Тя сподели относно собствената си 
м о т и в а ц и я т а  з а  у с п е ш н а  
професионална реализация в 
медицинската професия: „Това 

стана благодарение на лична 
амбиция и много труд и не е 
невъзможно за всеки, който има 
личната амбиция да извърви този 
път". Според нея възпитанието и 
липсата на личен пример в  
семействата е една от причините 
ромите да не желаят да учат. 
„ Х о р а т а  в  г е т а т а  н я м а т  
положителния личен пример и не са 
възпитавани в духа на такива 
ценности. Образованието е на 
последно място в ценностната 
система на хората от ромски 
произход. Има много от тях, които 
и с к а т  д а  у ч а т ,  н о  н я м а т  
финансовата възможност за това. В 
основата е все пак, как възпитаваш 
детето си в къщи и какъв пример му 
даваш", убедена бе тя. Според нея 
причината да се отчита малък 
процент образовани роми е, че 
много от тях крият произхода си, за 
да си спестят трудности при 
професионалната реализация. 

Изп.-директор на Българска 
асоциация по семейно планиране и 
социално здраве д-р Радосвета 
С т а м е н к о в а  п о д ч е р т а ,  ч е  
посланието на представената днес 
изложба е „да отворим сетивата си и 
да възприемаме хората такива, 
каквито са“. Тя отбеляза със 
заслужена гордост, че е ментор на 
пет ромски момичета, които вече 
р а б о т я т  к а т о  е р г о т е р а п е в т ,  
кинезитерапевт, едната е акушерка, 
а две са медицински сестри. Д-р 
Стаменкова обясни защо при 
първото представяне портретите на 
участниците в Стипендиантската 
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МУ-ПЛЕВЕН БЕ ДОМАКИН НА СЕМИНАР ПО РОБОТИЗИРАНА ХИРУРГИЯ 

С ПРАКТИЧЕСКА СЕСИЯ

На 16 и 17 ноември 2016 г. в Телекомуникационния 
ендоскопски център на МУ-Плевен за пореден път се 
проведе традиционният семинар по роботизирана 
хирургия с практическа част. Този път той бе посветен 
на гинекологията и урологията, като в рамките на 
форума се проведе  първото в страната обучение по 
роботизирана хирургия за уролози.

Семинарът беше открит от ректора на МУ-Плевен, 
проф. д-р Славчо Томов, и от чл-кор. проф. Григор 
Горчев, ръководител на ТЕЛЕЦ –Плевен и почетен 
ректор на МУ-Плевен.

В приветственото си слово проф. Горчев подчерта, 
„че макар и бавно, роботизираната хирургия в България 
върви по своя верен път“. Със задоволство той отбеляза, 
че смяната на поколенията вече е факт и все повече 
млади специалисти гинеколози и уролози имат 
амбиция да се развиват в областта на роботизираната 
медицина.

През първия ден на семинара, посветен на 
роботиката в гинекологията, лекции изнесоха проф. 
Горчев и проф. Томов. Проф. Горчев представи пред 

аудиторията съвременните тенденции в развитието на 
ендоскопската хирургия при злокачествени 
заболявания на шийката и тялото на матката, след което 
демонстрира хирургия на живо, извършена с 
роботизираната система Da Vinci Si. От 2014 г. в МУ-
Плевен има инсталирани две роботизирани системи, 
втората от които е от последно поколение Da Vinci Si, 
разполагаща със симулатор за обучение. Плевенският 
център по роботика се нарежда сред водещите в Европа. 
През 2014 г., под патронажа на Университета в Плевен, 
България стана домакин на Третия Международен 
Конгрес по роботизирана хирургия за Югоизточна 
Европа, с президент на форума проф. д-р Григор 
Горчев, пионер във въвеждането и развитието на робот-
асистираната хирургия в България. През 2015 г. висшето 
училище спечели домакинството на Европейския 
форум по роботика, който ще се проведе в София през 
2018 г. Към момента в Плевен са сформирани и 

следва на стр. 12

програма са били обърнати с главата надолу – в това именно е 
провокацията на изложбата – да се освободим от предразсъдъците, 
които променят начина, по който възприемаме света.

Кметът Георг Спартански, който беше сред гостите за откриването 
на изложбата, сподели: „Всеки ден човек научава нещо ново, така 
стана и с мен днес. Както камерата обръща образите наобратно, така е 
и с човешкото око - върху ретината нещата са обърнати надолу, а 
мозъкът ни ги преобръща и ги поставя в „правилната посока" нагоре. 
Ако и ние не възприемаме ромите само по външността, ако включим 
и мозъка, ще видим, че те са хора като нас. Аз никога не съм 
подхождал с предубеждение към хората, да ги преценявам според 
цвета на кожата. Още повече, че не можем механично да слагаме под 
един знаменател цяла общност според проявите на отделни нейни 
представители. Трябва да дадем поне равна възможност за развитието им. Стипендиантската програма е пример как 
нещата могат да се случват с немного пари, но с последователност и вяра, че има смисъл". Той подчерта, че най-
хубавото в тази програма е, че има видим прекрасен резултат от вложените средства и усилия.
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оперират успешно общо четири 
екипа по роботизирана хирургия – 
д в а  г и н е к о л о г и ч н и ,  е д и н  
урологичен и един екип по обща 
хирургия.

В началото на втория ден от 
форума, с акцент върху роботиката в 
урологията  благодарност към 
домакините отправи председателят 
н а  Б ъ л г а р с к о т о  у р о л о г и ч н о  
дружество и началник на Клиниката 
п о  у р о л о г и я  п р и  У М Б А Л  
„Александровска“, доц. Марин 
Георгиев. В своето слово той 
отбеляза: „Важно е да отдадем 
дължимото на проф. Горчев и проф. 
Томов, затова че те са пионери в 
Б ъ л г а р и я  в  р о б о т и з и р а н а т а  
хиругия“. Доц. Георгиев сподели, че 
много пъти – и пред студенти, и на 
научни форуми, е казвал: „не можеш 
да избягаш от новото – то ще те 
намери дори да се скриеш в миша 
дупка. 

Председателят на 
Българското урологично дружество 
обяви, че целта на форума е 
популяризирането на роботиката в 
урологията и отбеляза, че за първи 
път в България се организира 
обучение специално за уролози, 
което, както той подчерта, “дължим 
на проф. Григор Горчев и проф. 
Славчо Томов“. Доц. Георгиев 
посочи, че за първи път в страната се 
провежда събитие, в което уролози 
ще могат да седнат на конзолата и на 
практика да работят в реални 
условия и сами да се уверят в 
предимствата на роботизираната 
хирургия. „Още помня един конгрес 

,

По-важното е специалистите 
б ъ р з о  д а  о с ъ з н а я т  к а к в и  с а  
предимствата и колкото могат по-
бързо да станат част от новите 
тенденции“. 

продължава от стр. 10

в Берлин, по време на който аз сторих това за първи път и след това не мигнах 
от вълнение цяла нощ“, сподели председателят на Българското урологично 
дружество. Според него вече има доста натрупан от уролозите опит в 
областта на роботизираната хирургия - подготвените екипи от специалисти, 
за период от около 3.5 години, имат около 120 случая, като повечето са 
пациенти с рак на простатната жлеза. „Вероятно ще прозвучи като 
самокритика, но може би сме леко срамежливи, или поне не се афишираме 
достатъчно, а просто работим. В крайна сметка, обществото трябва да знае, а 
не да научава само от рекламни клипове. Важно е да се черпи информация от 
специалистите, че тази възможност съществува, тъй като конкретно ракът на 
простата е най-често срещаният рак при мъжа и в България“, заяви 
председателят на Българското урологично дружество. Той посочи, че около 
85% от всички простатектомии в САЩ се извършват роботизирано, като и в 
Европа процентът нараства стремглаво и вече е около 50%. В България през 
миналата година са направени общо около 400 операции на рак на простата, 
като извършените с робот са не повече от 15%. Според него не бихме могли 
да избягаме от тази тенденция, независимо дали има съпротива или не. „По-
скоро бих казал, че е въпрос на време колко бързо тя ще навлезе“, 
категоричен бе той. Доц. Георгиев сподели, че в момента пациентите, 
желаещи да се оперират с робота, доплащат около 6000 лв., но следващата 
най-важна цел на Дружеството ще е, да се осигури цялостното финансиране 
на миниинвазивните интервенции в урологията.

В теоретичната сесия на урологичния ден с лекции в програмата на 
форума се включиха доц. Марин Георгиев от УМБАЛ „Александровска", 
хирург на конзола, който развива роботизирана програма в урологията от 
2013 г. и доц. Николай Колев началник на Клиниката по урология в Плевен, 
хирург на конзола, също с богат опит в роботизираните операции.

В семинара, посветен на роботизираната хирургия в гинекологията и 
урологията, се включиха като активни участници 13 специалисти-уролози 
от УМБАЛ „Александровска“ – София, от болница „Доверие“ – София, от 
УМБАЛ „Д-р Георги Странски“ – Плевен, от ВМА и от Военната болница в 
Букурещ, Румъния. Те преминаха интензивно обучение на системата Da 
Vinchi Si, а в края на семинара получиха сертификати за придобитите 
знания и умения за работа с роботизираната система.
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На 3 декември в 8 часа, след регистрация на участниците, в Плевен започна  първият в страната Национален 
симпозиум на тема „Локомат – роботизирана рехабилитация”. Форумът е посветен специално на този единствен по 
рода си робот. Националната среща е част от дарителската кампания, инициирана от д-р Анелия Хохвартер, за 
закупуване на Локомат за страната. Организатори са Медицински университет – Плевен и „Hocoma“, Швейцария.

Във форума се включиха голяма част от поканените от д-р Хохвартер невролози, общопрактикуващи лекари, 
ортопеди и рехабилитатори. По време на симпозиума участниците имаха възможността да се запознаят с 
възможностите на Локомата в областта на рехабилитацията. Дискутирани бяха интересни теми, като „Локомат® – 
най-физиологична роботизирана цялостна рехабилитация на походката“, „Клиничен опит и област на 
приложение на Локомат“, „Комплексни рехабилитационни технологии – научна основа и преглед на публикувани 
научни резултати“.

В ПЛЕВЕН СЕ ПРОВЕДЕ ПЪРВИЯТ В СТРАНАТА НАЦИОНАЛЕН СИМПОЗИУМ 
НА ТЕМА „ЛОКОМАТ – РОБОТИЗИРАНА РЕХАБИЛИТАЦИЯ”



Фотография 1 – Панел „Предизвикателства към етичното поведение в изследователксата работа – от ляво надясно: 

проф. Янкуловска, проф. Аро, проф. Макхоул, проф. Маккан

В постерните сесии представителите на Факултет 
„Обществено здраве“ успешно презентираха следните 
теми:

1. „5-годишен опит в етичния анализ на казуси по 
обществено здраве в Медицински университет-
Плевен“, с автори проф. Янкуловска и асистент 
Анов;

2. „Регионалните вариации в мъртвораждаемостта и 
връзката им с извънбрачната раждаемост в 
България“ с водещ автор ас. Дима Цанова;

3. „М-тип на клинични изолати Streptococcus 
pyogenes (GAS) в Плевен (България) и 
приложението му за разработване на ваксина“ с 
водещ  автор доц. Таня Петкова;

4. „Здравноосигурителен статус на ромското 
население в България“ с водещ автор стажант-
лекарката Мануела Сандова и съавтори доц. 

СИЛНО ПРЕДСТАВЯНЕ НА ФАКУЛТЕТ „ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ“ НА 9-ТАТА 

ЕВРОПЕЙСКА КОНФЕРЕНЦИЯ ПО ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ
От 9-ти до 12-ти ноември Виена беше домакин на 9-

тата Европейска конференция по обществено здраве, 
която с 1800 участници от 78 страни се превърна в 
абсолютен рекордьор в научните форуми в областта на 
общественото здраве до момента. Регистрираните 
участници от Медицински университет - Плевен бяха 6, 
които за пореден път реализираха най-голям брой 
представяния от България - 1 панел и 7 постерни 
съобщения. 

Деканът на ФОЗ-Плевен, проф. д-р Силвия 
А л е к с а н д р о в а - Я н к у л о в с к а ,  п р е д с т а в л я в а ш е  
Българската Асоциация по Обществено Здраве на 
ежегодната среща на Управителния съвет на 
Европейската асоциация по обществено здраве, на която 
освен че беше приет годишния отчет на председателя на 
Европейската асоциация по обществено здраве 
(EUPHA), беше приета и Виенската декларация, 
продължаваща традициите на Отавската харта. 

Участието на ФОЗ-Плевен в официалната програма 
на Конференцията започна с презентация на проф. 
Я н к у л о в с к а  в  п а н е л - к р ъ г л а  м а с а  н а  т е м а  
„Предизвикателства към етичното поведение в 
изследователската работа: перспективи, проблеми и 
изводи за практиката и политиките“. За първи път 
български специалист по обществено здраве участва с 
цялостна устна презентация в програмата на високо 
реномирания научен форум. Останалите участници в 
кръглата маса бяха проф. Макхоул от Ливан, проф. Аро 
от Дания и проф. Маккан от Великобритания 
(фотография 1). Презентацията на проф. Янкуловска 
беше посветена на честите грешки и проблеми на 
публикационната етика при нетерапевтични 
експерименти и подчерта необходимостта от обучение 
на изследователите за придобиване на етични 
компетенции в планирането, осъществяването и 
публикуването на резултатите от научни проекти.

Мариела Камбурова и стажант-лекарката Диана 
Асенова;

5. „Промоция на здравето на работното място - 
реалност, постижима цел или нежелано 
затруднение“ с водещ автор доц. Стела Георгиева;

6. „Удовлетвореността  на  работещите  от  
образователните аспекти на промоцията на 
здравето на работното място“ също с водещ автор 
доц. Стела Георгиева. В съобщенията си доц. 
Георгиева и доц. Камбурова изнесоха първи 
резултати от започнатите през изминалата 
академична година в катедра „Обществено-
здравни науки“ проекти по проблемите на 
здравето на ромското население и промоцията на 
здравето на работното място.

бр. 6/2016 Изявя ФОЗ
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Фотография 2 – Участие в постерни сесии на 9-тата Европейска 
Конференция по обществено здраве – от ляво надясно: 

доц. Георгиева, проф. Янкуловска, доц. Камбурова

П о з и т и в н и я т  о п и т  о т  
К о н ф е р е н ц и я т а  м о т и в и р а  
к о л е к т и в а  н а  Ф а к у л т е т  
„Обществено здраве“ да започне 
разработката  на  подходящи 
конкурентноспособни теми, които 
да успеят да преминат през тежкия 
р е ц е н з и о н е н  п р о ц е с  н а  
Юбилейната 10-та европейска 
конференция по обществено 
здраве, Стокхолм, 2017 г.

Проф. д-р Силвия Александрова-

Янкуловска, дмн

Факултет „Обществено здраве“

Медицински Университет-Плевен

БЕЗПЛАТНА КАМПАНИЯ ЗА ИЗМЕРВАНЕ НА КРЪВНАТА ЗАХАР
ОРГАНИЗИРА КЛИНИКАТА ПО ЕНДОКРИНОЛОГИЯ  В ПЛЕВЕН

ПО ПОВОД СВЕТОВНИЯ ДЕН ЗА БОРБА С ДИАБЕТА

По повод 14 ноември – Световния ден за борба с 
диабета, Клиниката по ендокринология към 
Университетската болница „Д-р Георги Странски”, 
съвместно със сдружение „Диабет“ в Плевен, за пета 
поредна година организира безплатна кампания за 
измерване на кръвната захар. Обхванати бяха две групи 
– хора с диабет и такива, застрашени от развитието на 
тази болест. Изследванията се извършваха в Клиниката 
по ендокринология във Втора клинична база, в 
продължение на 1 седмица.  Раздаваха се и 
информационни материали с цел повишаване 
информираността на обществото за заболяването 
„ д и а б е т “ .  Н а ч а л н и к ъ т  н а  К л и н и к а т а  п о  
ендокринология, доц. д-р Катя Тодорова, обобщи 
резултатите от кампанията. Те бяха изнесени на 
пресконференция, състояла се в Клиниката на 14 
ноември. Доц. Тодорова разясни целта на кампанията: 
„Чрез прилагането на първична профилактична 
дейност, искаме да обхванем хората в риск и така да 
предотвратим от една страна развитието на диабета, а от 
друга – неговите усложнения. Защото всичко това е 
възможно и  при една  добре  организирана 
профилактична кампания ефективността за редукция 
на риска от диабет и последващи допълнителни 
усложнения заради диабет е над 55%“, информира тя. 
Резултатите от тазгодишната кампания показват, че 
около 60% от диабетиците с тип 2 на перорална терапия 

„Заедно винаги можем повече” и кръг от хора, 
облечени в синьо, са мотото и логото, 
под които всички се обединяват в борбата срещу диабета.

са с много добър метаболитен контрол. Доц. Тодорова 
обаче с тревога отбеляза, че делът на пациентите в тази 
група със задоволителен или лош метаболитен контрол 
е по-висок в сравнение с предишни години – 21% са със 
задоволителен контрол, а 18% – с лош контрол. Подобни 
са данните и при пациентите с тип 2 диабет, които са на 
инсулин. За разлика от тази група пациенти, 
измерванията при хората с тип 1 захарен диабет 
показват, че 11% от изследваните са с лош метаболитен 
контрол. Резултатите от проведените в Плевенска 
област кампании през последните 5 години сочат, че 
относителният дял на новооткритите с диабет пациенти 
е 11%. Това заболяване засяга най-често най-
работоспособната част от населението – на възраст 
между 40 и 50 години. Според доц. Тодорова по-добър 
контрол има сред градското население в сравнение с 
това, живеещо в селата. Реален и доста по-висок (между 2 
и 4 пъти) е рискът от развитие на сърдечно-съдови 
инциденти при пациентите с лош метаболитен контрол 
- около 11% от хората с диабет тип 1 и 18% от тези с тип 2. 
Началникът на Клиниката по ендокринология 
отбеляза, че четирикратно по-висок е рискът от появата 
на инсулт и инфаркт при недиагностицирания и 
нелекувания диабет.  Според доц.  Тодорова 
намаляването на гликирания хемоглобин дори само с 
1% значително намалява риска от настъпването на 
усложнения - с 14% при острия коронарен синдром, с 
25% при микроангиопатията, с 12% за ампутация на 
долни крайници, а при инфарктите – с 16%. „Именно в 

следва на стр. 15
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това е смисълът на нашата кампания, 
защото профилактиката е от ключово 
значение“, подчерта тя. Като най-
важни за превенцията на диабета и 
неговите усложнения фактори, доц. 
Тодорова посочи контрола на кръвното 
налягане, на теглото, на холестерола и 
т р и г л и ц е р и д и т е  и  н а й - в е ч е  –  
спирането на тютюнопушенето. 

продължава от стр. 14

За първи път в България, с помощта на роботизираната 3D система Айнщайн 
Вижън 2, екип от уролози и хирурзи извърши нефректомия (отстраняване на 
бъбрек). Операцията бе осъществена в МБАЛ „Света Марина“ – Плевен, 
единствената засега в страната, притежаваща 3D роботизирана ендоскопска 
система Айнщайн Вижън2 за отделенията си по гинекология, урология и 
хирургия. Оперираната е 75-годишна жена, която след 5-месечно безполезно 
лутане по лекари се обърнала към специалистите на  МБАЛ „Света Марина“. 
Диагностициран бил злокачествен тумор в начален стадий на десния бъбрек. 
Екип от уролози и хирурзи, под ръководството на д-р Димитър Цанков, 
извършили  операцията за премахване на болния бъбрек с помощта на 
роботизираната система Айнщайн Вижън2.  Това е система за извършване на 
лапароскопски, т. нар. „безкръвни“ операции. Системата, чрез 3D  визуализация, 

осигурява на операторите изключително добра пространствена ориентация в дълбочина, включително и по 
отношение на тъканите и кръвоносните съдове. Това намалява оперативния риск и повишава сигурността и 
качеството на интервенцията. Съкращава се също както оперативното, така и времето под анестезия за пациента. 
Следоперативното възстановяване е много по-бързо, намален е и ръскът от усложнения. 

В МБАЛ „СВЕТА МАРИНА”-ПЛЕВЕН БЕ ИЗВЪРШЕНА ЗА ПЪРВИ ПЪТ В БЪЛГАРИЯ 
УРОЛОГИЧНА ОПЕРАЦИЯ С ПОМОЩТА НА 

РОБОТИЗИРАНАТА 3D СИСТЕМА АЙНЩАЙН ВИЖЪН 2 

ПРЕДСТОИ ПЕТА НАЦИОНАЛНА СТУДЕНТСКА НАУЧНА СЕСИЯ
„ЗДРАВНИТЕ ГРИЖИ – НАУКА И ТЕХНОЛОГИИ“

Факултет „Здравни грижи“ към МУ-Плевен организира пета Национална студентска научна сесия под надслов 
„Здравните грижи – наука и технологии“ за студенти от професионално направление „Здравни грижи“. Тя ще се 
проведе на 23 и 24.03.2017 год.
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нефректомия

ЕКСПЕРТНА ГРУПА ОТ НАЦИОНАЛНАТА АГЕНЦИЯ ЗА ОЦЕНКА 
И АКРЕДИТАЦИЯ ПОСЕТИ МЕДИЦИНСКИ  УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН
От 30 ноември до 2 декември на посещение в Медицински университет – Плевен бе Експертна група от 

Националната агенция за оценка и акредитация (НАОА) във връзка с програмна акредитация на професионално 
направление  „Социални дейности“. Ръководител на експертната група бе проф. д-р Веска Шошева от Тракийски 
университет – Стара Загора.Членове са доц. д-р Васка Станчева-Попкостадинова – ЮЗУ „Неофит Рилски“и Ивалина 
Генчева – студент СУ „Св. Климент Охридски“. Членовете на експертната група се срещнаха с представители на 
ръководството на Университета, с Комисията, изготвила информацията по процедурата, както и с представители на 
ръководството на Медицински колеж. 

По време на посещението си експертите се запознаха с материалната база на Медицинския колеж, с учебните 
планове и програми  по специалността, обсъдиха методите на преподаване, провеждането на практическите 
занятия и формите на завършване. Проведени бяха и срещи с отговарящите за научноизследователската дейност, с 
представители на преподавателите и със студенти, участващи в научни проекти.
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клиника „Токсикология“

Клиниката по токсикология към УМБАЛ „Д-р Георги 
Странски" с ръководител доц. д-р Евгения Бързашка, дм, 
за четвърта поредна година бе домакин на 
Националната конференция по токсикология. Това е 
голямо признание за плевенските специалисти, като се 
има пред вид, че в България токсикологични центрове 
има и в УМБАЛСМ „Пирогов" - София, ВМА - София, 
Медицински университет – Пловдив и Военно-морска 
болница – Варна. 

Годишната среща на токсиколозите в България тази 
година се проведе на 3 и 4 декември в хотел „Балкан". 
Лектори на събитието бяха доц. Васил Атанасов - 
завеждащ Токсикохимична лаборатория към 
Клиниката по спешна токсикология, КМБСТ, МБАЛ – 
Военномедицинска академия – София, д-р Пламен 
Попов – директор на Националния център по 
наркомании и други водещи специалисти от страната, 
които обсъдиха различни важни теми, касаещи 
актуални проблеми и новости в областта на 
токсикологията.

Преди началото на четвъртата Национална 
конференция по токсикология, доц. д-р Евгения 
Бързашка, началник на Клиниката по токсикология към 
УМБАЛ „Д-р Георги Странски" и домакин на събитието, 
сподели, че „токсикологията е една бързо развиваща се 
наука, тъй като се увеличават токсичните вещества в 
околния свят. Тази токсикологична дисхармония в 
света, се отразява много зле на здравословното 
състояние на населението“.

По време на конференцията бяха дискутирани 
тежки клинични случаи и прецеденти. Значителен 
интерес и оживени разисквания предизвикаха някои от 
разгледаните казуси, като интоксикация с медицинска 
марихуана, поглъщане на метален живак, остри 
отравяния и действие на психотропни медикаменти, 
алкохолна интоксикация и др. Представени бяха 
различни видове дизайнерски дроги като амфетамин и 
други разновидности, тенденциите при новите 
наркотични вещества, начините на действие при остри 
интоксикации след употреба на наркотици. 
Дискутиран бе и оптимизиран метод за определяне 
наличието на кокаин в биологични проби за нуждите на 
съдебно-токсикологичната експертиза и др.

Тревожни данни за разпространението на 
наркотиците изнесе директорът на Националния 
център по  наркомании.  Според него  пред  
токсиколозите както в България, така и в Европа стоят 
много проблеми за решаване, като един от най-
сериозните е увеличението на тежките интоксикации. 
Д-р Пламен Попов с тревога информира за завръща-

 

нето на екстазито, само че вече под нова, по-мощна и 
интоксикираща форма. Другата тревожна актуална 
тенденция е употребата на новите психоактивни 
вещества, използващи се в различни смеси с растителни 
продукти (т.нар.чай за пушене). След употребата им се 
наблюдават изключително сериозни усложнения - 
загуба на съзнание и интосикация на организма, като 
вече има и случай с летален край. Стряскащи са данните 
за възрастта на употребяващите подобни субстанции – 
най-често това са подрастващи, на възраст 14-18 години. 
Поради факта, че наркотиците могат да се намерят 
много лесно и по ред други причини, възрастта 
непрекъснато пада.

Доц. Васил Атанасов – началник на Токсикохимична 
лаборатория към Клиниката по спешна токсикология, 
КМБСТ, МБАЛ – ВМА обобщи пък, че през изминалата 
година употребата на амфетамини и марихуана у нас 
бележи значителен ръст, като ползването на 
марихуаната добива почти епидемични размери. „За 
първи път имаме и увеличение на броя на пациентите, 
постъпили по спешност след употреба на марихуана в 
резултат на остра интоксикация. Това може да се обясни 
с факта, че марихуаната в днешно време не е тази, която 
беше преди години“, посочи той. Разпространяваната в 
момента марихуана, по данни на Агенция „Митници“ и 
Специализирания институт на МВР, е с изключително 
високо съдържание на активно действащото вещество 
тетрахидроканабинол – от 20 до 27%, докато в миналите 
години то е варирало до 2%. Днешните сортове 
марихуана са специално селектирани, дори има 
подозрения, че са генномодифицирани. Не всеки мозък 
може да издържи на голямото количество активно 
вещество, поради което за някои последиците може да са 
фатални. Освен това много често наркотиците се 
приготвят в гаражни условия, не са пречистени и 
съдържат доста токсични вещества, които сами по себе 
си могат да причинят сериозни натравяния. Доц. 
Атанасов информира, че често използвани са и 
дизайнерските дроги, и то най-вече сред учениците от 
средните училища.

Началникът на Токсикохимичната лаборатория към 
ВМА съобщи, че съдебно-токсикологичната експертиза 
през изминалата година отчита и ръст на шофьорите, 
които сядат зад волана след употребата на марихуана. 

КЛИНИКАТА ПО ТОКСИКОЛОГИЯ 
В ПЛЕВЕН БЕ ДОМАКИН 

ЗА ЧЕТВЪРТА ПОРЕДНА ГОДИНА 
НА НАЦИОНАЛНАТА КОНФЕРЕНЦИЯ 

ПО ТОКСИКОЛОГИЯ

следва на стр. 17
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Много честа е и комбинираната 
употреба на наркотични вещества – 
най-често марихуана с алкохол, 
марихуана с амфетамини или 
марихуана с кокаин. Тази тревожна 
тенденция се наблюдава при 
шофьорите вече втора година, 
поради което доц. Атанасов бе 
категоричен, че в България е 
необходима спешна ревизия на 
законодателството по отношение на 
контрола на наркотичните вещества 
при шофьорите. Той алармира: "У 
нас спешно се нуждаем от ревизия на 
законодателството по отношение на 
контрола на наркотични вещества 
сред шофьорите, тъй като сега 

действащата Наредба 30 е 
и з к л ю ч и т е л н о  с т а р а  и  
неактуална по същество. Тя 
датира от 1980 г. и в нея има 
редица пропуски и неясноти. 
Това води до създаване на 
м н о г о  п р е д п о с т а в к и ,  
шофьори, които са хванати 
з а д  в о л а н а  с  д о к а з а н а  
употреба не на едно, а на 
н я к о л к о  н а р к о т и ч н и  
в е щ е с т в а ,  д а  б ъ д а т  
оправдавани от съда и да не 
н о с я т  с ъ о т в е т н а т а  
наказателна отговорност".

продължава от стр. 16

И ТАЗИ ГОДИНА СТУДЕНТИТЕ ОТ МУ-ПЛЕВЕН СЕ СЕ ВКЛЮЧИХА 
В КАМПАНИЯТА MOVEMBER

По данни на Световната здравна 
организация честотата на заболявания на 
простатата в Европа се увеличава през 
последните години, особено при мъжете 
между 60 и 80 години. У нас Ракът на 
простатата е на трето място по честота сред 
злокачествените заболявания при мъжете.

По повод тази тревожна тенденция в 
световен мащаб се провежда кампанията 
Movember. Целта й е да се информират 
мъжете за опасностите, свързани с тяхното 
здраве – рак на тестисите и рак на 
простатата, както и с възможностите за 
превенция, при своевременно осъществени 
прегледи при специалисти.

И тази година, по инициатива на 
АСМБ–клон Плевен, студентите-медици се 
включиха в кампанията Movember. Тя е 
информационна и цели постигане на по-
широка информираност на населението 
относно рака на тестисите и простата. През 

периода 22-25 ноември бъдещите лекари организираха 
информационни пунктове пред Ректората на Медицинския 
университет и в централната част на града. Те предлагаха на 
плевенчаните да си направят заедно снимка със специалната 
Movember-рамка. Гражданите получаваха разяснения за симптомите 
на заболяването, както и информационни материали.

ИНИЦИАТИВА НА СТУДЕНТИТЕ ОТ АСМБ-ПЛЕВЕН
ПО ПОВОД  СВЕТОВНИЯ ДЕН ЗА БОРБА С ДИАБЕТА

Асоциация на студентите-медици в България – клон Плевен, заедно с Lion's Club – Плевен и тази година се включиха 
в кампанията по повод 14 ноември - Световния ден за борба с диабета. За четвърти пореден път бяха организирани от 
студентите на МУ-Плевен пунктове  за безплатно измерване на 
кръвната захар на гражданите от Плевен и Червен Бряг. Опашки 
от желаещи да се изследват се извиха пред зала „Катя Попова” и 
пред Драматично-кукления театър „Иван Радоев”- двата пункта в 
Плевен, и пред организирания в централната част на гр. Червен 
бряг пункт. Над 1000 души се възползваха от предоставената им 
възможност. На тези, при които тестът показа повишени нива на 
кръвната захар, студентите препоръчваха да се обърнат към 
личния си лекар за по-обстоен преглед. 
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КЛИНИКАТА  ПО ДЕРМАТОЛОГИЯ НА УМБАЛ – ПЛЕВЕН 
И БЕЛОДРОБНИЯТ ДИСПАНСЕР ОРГАНИЗИРАТ БЕЗПЛАТНИ ПЛЕГЛЕДИ

Секцията по дерматоалергология към Българското 
дерматологично дружество организира за осми път 
Национална кампания за диагностика и профилактика 
на кожните алергични заболявания. Тя се провежда в 
рамката на “Healthy skin @t work” кампанията на ЕPOS 
(European Initiative for the Prevention of Occupational Skin 
Diseases), в която участват 30 европейски страни. През 
2016 г. кампанията се фокусира върху професионалната 
а л е р г и я ,  в ъ з н и к в а щ а  в  р а б о т н а т а  с р е д а  и  
фотоалергичните реакции. Професионални групи, 
които са  най-често засегнати са фризьори, козметици, 
автомонтьори, строители и др.

В шест водещи лечебни заведения в страната от 6 до 9 
декември ще се проведат безплатни прегледи за 
контактен дерматит. Клиниката по кожни и 
венерически болести при УМБАЛ – Плевен също ще се 
включи в кампанията. Желаещите трябва да си запишат 

предварително час на телефон: 064/886-696 (до 13,30 ч). 
Пациентите ще бъдат консултирани и преглеждани 
безплатно от специалистите в Клиниката, като при 
нужда ще бъдат провеждани и необходимите кожно-
алергологични тествания, също без заплащане. 

На всеки три месеца Белодробният диспансер в 
Плевен, който работи по Програма за превенция на 
туберкулозата, организира безплатни прегледи за 
туберкулоза за гражданите на Плевен. От 5 до 9 
декември отново ще се проведе  Седмица на отворените 
врати. На всички желаещи ще бъдат направени 
безплатни прегледи за туберкулоза. Те включват 
рентгенова снимка на бял дроб, изследване на храчка и 
Манту, по преценка на лекаря. Прегледите ще се 
провеждат от 9 до 12 часа в Белодробния диспансер на 
ул. „Св. Св. Кирил и Методий” – Плевен. 

10 фирмени презентации от различни представители 
на фармацевтичната индустрия. Бяха представени 
интересни случаи не само от класическата 
дерматология, обсъдени бяха и новостите в лечението 
на различните кожни заболявания, както и в областта на 
дермокозметиката и естетичната медицина.

Интересна и уникална бе и гала вечерята, темата на 
която беше свързана с ромската душевност.

Проф.  д -р  Димитър Господинов  покани 
присъстващите да вземат участие и в следващата, 
юбилейна за катедрата по дерматология в Плевен, 
Конференция: „От сега анонсирам следващата ни 
конференция, която ще е 20-та юбилейна, като тя ще е 
посветена и на 40-годишнината от създаването на 
Катедрата по дерматология и венерология при МУ-
Плевен. Това е знаменателно събитие, като нашата цел е 
да присъстват всички възпитаници на Плевенската 
дерматологична школа, дори и тези, които отдавна 
живеят и работят извън страната. Вече имаме и съгласие 
за участие на водещи специалисти от Европа”, каза той. 

Провежданата в края на всяка година Конференция 
на Сдружение Дерматология и венерология-Плевен – 
станала вече традиционна, отдавна се е утвърдила като 

п р и т е г а -
телно съби-
тие за дер-
матолозите 
в страната 
и не само.

XIX-ТА НАУЧНО-ПРАКТИЧЕСКА КОНФЕРЕНЦИЯ 
ПО ДЕРМАТОЛОГИЯ И ВЕНЕРОЛОГИЯ

ПРОВЕДЕ СДРУЖЕНИЕ ДЕРМАТОЛОГИЯ И ВЕНЕРОЛОГИЯ-ПЛЕВЕН

От 2 до 4 декември в 
гр. Трявна се проведе 
XIX-та Научно-практи-
ческа конференция по 
д е р м а т о л о г и я  и  
в е н е р о л о г и я ,  
о р г а н и з и р а н а  о т  
С д р у ж е н и е  
Д е р м а т о л о г и я  и  
венерология - Плевен. 
Т я  б е  ф и н а л н а  з а  
д е р м а т о л о з и т е  о т  
Плевен за 2016 година. 
Темата тази година бе 
„Дерматология 2016 – A 
p o s s e  a d  e s s e  ( О т  
в ъ з м о ж н о т о  к ъ м  
действителното)“. В 

конференцията взеха участие над 150 специалисти-
дерматолози, академичният състав на всички 
университетски клиники по дерматология в страната, 
гости от  Румъния, Македония, Сърбия и Черна гора, 
както и 30 фармацевтични фирми.

При откриването на форума проф. д-р Димитър 
Господинов,  ръководител на  Клиниката  по 
дерматология и венерология сподели: „Изминалата 
година беше  пълна със събития и през нея младите 
колеги имаха възможност да се изявят на национално, и 
на международно ниво, което мен, като ръководител на 
този млад екип, особено ме радва”.

В рамките на конференцията бяха изнесени 10 
пленарни лекции, посветени на класическата 
дерматология, проведоха се 7 сателитни симпозиума и 
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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ - ПЛЕВЕН Е ЕДИН 
ОТ УНИВЕРСИТЕТИТЕ ОТЛИЧНИЦИ 

В РЕЙТИНГОВАТА СИСТЕМА ЗА 2016 ГОДИНА

На специална церемония под егидата на 
президента Росен Плевнелиев на 05 декември 2016 
г. за първи път бяха връчени призове на 
университетите-първенци по професионални 
направления от шестото издание на рейтинговата 
система на висшите училища в България. Сред 22 
университета – отличници се нареди и 
Медицински университет – Плевен, който извоюва 
първо място в професионалното направление 
„Здравни грижи“ в стандартизираната класация 
„Комплексна оценка“ в рейтинговата система на 
висшите училища в България. Престижното 
отличие бе връчено на ректора проф. д-р Славчо 
Томов от издателят на вестник „24 часа“ Венелина 
Гочева. Целта на първото събитие по удостояване с 
награди е добрите примери да получат повече 

публичност и признание сред представителите на 
академичните среди, държавата и бизнеса. 

В края на м. ноември 2016 г. излезе шестото 
издание на Рейтинговата система на висшите 
училища в България, която е изключително важен 
ориентир за информиран избор на следващото 
поколение на университет и специалност и стимул 
за подобряване на качеството на висшето 
образование в страната. Началото на изготвяне и 
публикуване на рейтинговата система на 
университетите се поставя през 2004 г. по 
инициатива на Министерството на образованието 
и науката, за да се утвърди постепенно като 
авторитетен показател за развитието на висшето 
образование в страната. 

Материалът предостави В. Дукова
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На 1 декември всяка година светът отбелязва Световния ден за борба срещу 
СПИН. По инициатива на Студентския съвет и АСМБ-клон Плевен студентите-
медици от Медицински университет-Плевен проведоха АНТИСПИН 
кампания  под мотото "Ние сме "за" превенцията на ХИВ".  В сградата на 
Ректорат 1 и в центъра на града бяха организирани пунктове за безплатно 
разпространение на презервативи и здравно-образователни материали.

ИНИЦИАТИВА НА СТУДЕНТИТЕ ОТ МУ-ПЛЕВЕН
ПО ПОВОД СВЕТОВНИЯ ДЕН ЗА БОРБА СРЕЩУ СПИН

Най-искрени пожелания за здраве и сили, за ползотворни дела, за 
топлота и доброта – дарявани и получавани! Нека настъпващата 2017 

положи началото на благоприятни промени и успешни начинания и 
нека всеки ден от нея бъде ползотворен в работата и щастлив в 

личния живот! 

ЧЕСТИТА КОЛЕДА И ВЕСЕЛА НОВА ГОДИНА! 
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